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 الملخص:

App Stَِدف ٍذا التحخ لحصهّم هىشر كحاب إلكحرهىي جفاعلي على  ( ore  هGoogl e Pl ay ٌهكّاس الكفاءة الذاجّة في اسحخدان
ظالتة نو ظالتاة  55هجصُراة ظالتاة زانعة الأنّرة ىُرة ةيث عتدالرحهو ىحًُ؛ لذا فلد كانث التاحذحان ةدراسة اسحعلاعّة على 

ع الميَر الحعُِرو في زانعة الأنّرة ىُرة اللُاجي أكدن على أٍهّة الكحب الإلكحرهىّة في الحعلّم هندى الحازة لَا. هةاجتا
جكيُلُزّا الحعلّم كانحا ةحصهّم هىشر كحاةَها "جكيُلُزّا الحعلّم: الأسس هالحعتّلاة" كحعتّق إلكحرهىي جفاعلي على نيصاة 

App Stالترانر  ore هGoogl e Pl ay  نعّاراى نُزعة  28ةاسحخدام ىهُذج جصهّم جم جعُِرً نو كتل التاحذحّو، هةاجتاع كائهة نكُىة نو
على أرةعة نحاهر لضتط زُدة جصهّم الكحاب حسب المعاِّر الحرةُِة هالحكيُلُزّة المعحهدة. هنو دم جم الحعرف عتر جعتّق 

ظالتة نو ظالتاة  44اسحتاىة على جصُراة العالتاة ىحُ اسحخدام الكحاب الإلكحرهىي هالكفاءة الذاجّة في اسحخدانٌ نو كتل 
، هكد جُصلث الدراسة إلى أن العالتاة ِهحلكو المَاراة الأساسّة اللازنة لححهّل هكراءة الكحب زانعة الأنّرة ىُرة ةيث عتدالرحهو

الإلكحرهىّة هالاسحفادة نو خصائصَا ٍذا ةالإضافة إلى جصُراجَو الإِساةّة ىحُ اسحخدام الكحاب الإلكحرهىي، هرضاٍو عو 
   الإلكحرهىّة في المسحلتل.اسحخدانَو لٌ، كها أىَو ِيُِو الاسحهرار في اسحخدام الكحب 

 كتاب إلكتزوني، نشز إلكتزوني، مصادر تعلم إلكتزونية، الكفاءة الذاتية، معاييز تصميم  كلمات مفتاحية:  

Design and Publishing of an interactive ebook on App store and Google Play and measuring 
Princess Nourah University students’ self efficacy and their perceptions of it. 

 
Abstract: 
This research aims to keep pace with the rapid developments in the field of e-learning which includes the 
widespread use of e-books. Therefore, the researchers conducted an exploratory study on 55 student of 
Princess Nourah Bint Abdulrahman University, they stressed on the importance of e-books in education 
and the need for them. Accordingly, the researchers carried out the design and publication of their book 
"Education technology: foundations and applications" as an interactive application on App Store and 
Google Play using a design model that was developed by the researchers, and by following a list of 28 
criteria divided into four themes to ensure the quality of the design and development of the e-book 
according to educational and technological standards. Thereafter, by using questionnaires students’ 
perceptions of e-books and their self-efficacy in using it was identified by 44 students of Princess Nourah 
Bint Abdulrahman University. The study results indicates that students possess the basic skills necessary 
to download and read e-books and take advantage of its characteristics, additionally, they believe in its 
usefulness and satisfied with their usage as they intend to continue using e-books in the future 

Keywords: E-book, e-publishing, electronic educational resources, self-efficacy, design standards 
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